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Nejvíce sledovaná stavba, která 
zároveň celé řadě našich spoluobčanů 
působí nemalé dopravní problémy, je 
rekonstrukce zřícené komunikace II/143 
Pod Jáníčkem.

Mrzí mě, že i přes masivní informování 
se stále řada lidí domnívá, že je to 
problém obce a buď neví, nebo nechce 
vědět, že tato komunikace není obecní, 
ale komunikací Jihočeského kraje. Obec 
se pouze investičně podílí na objektech, 
které si v  projektu vymínila, tj.  nový 
vodovod, kanalizace, veřejné osvětlení, 
chodník a schodiště do Chlumu.

Stavba zatím probíhá dle harmono-
gramu, současně probíhá postupné 
šalování a betonáž nové opěrné zdi, což 
je v  daném terénu poměrně technicky 
náročné. Vlastní betonáži předcházelo 
statické zajištění a  následně vrtání 
mikropilot, které tvoří základ opěrné 
stěny.

Nyní bude pokračovat bednění a betonáž 
opěrné zdi až ke starému obecnímu 
úřadu.
Ústy koordinátora bezpečnosti práce 
prosíme o  respektování zákazu vstupu 

na staveniště, i když chápu, že podobná 
stavba nebude v Křemži po další spoustu 
let ke zhlédnutí. Ze stavby je pořizována 
podrobná dokumentace z  celého 
průběhu, takže pro fandy a  zájemce 
bude po skončení stavby k dispozici.

V  souvislosti se stavbou je hojně 
diskutována a  i  kritizována pomocná 
objížďková cesta Kozlíkem -Olešnice. 
Zde narážíme na protichůdné názory 
- místní obyvatelé s  nelibostí nesou 
současný provoz, naopak ti, co 
komunikaci využívají, si stěžují na její 
stav. Problémem je, že i  horní část 
komunikace se nachází na soukromém 
pozemku, kde se po poměrně složitých 
jednáních zajistila za úhradu možnost 
průjezdu, vlastník si ale nepřeje 
asfaltování vozovky.

S ohledem na výše uvedené, s ohledem 
na zkušenosti s  provozem a  údržbou 
komunikace jsme přistoupili k rozhodnutí 
části, kde můžeme, kde je komunikace 
v  majetku obce, vyasfaltovat, k  čemuž 
dojde pravděpodobně v průběhu září.

S úctou Ing. Josef Troup, starosta

Rekonstrukce silnice II/143 - Pod Jáníčkem

Zateplení bytového domu č. p. 321
Již v pořadí sedmý objekt v majetku obce 
se dočká zateplení a kompletní výměny 
oken. Stejně tak jako u  předchozích 
objektů (Základní škola Křemže, 
Mateřská škola Křemže, Mateřská škola 

Chlum, Dům s  pečovatelskou službou, 
Dům služeb a Kulturní dům ve Chmelné) 
se podařilo získat dotaci, tentokrát 
z programu IROP.
Stavbu provádí firma Stavebna Nejedlý 

vzešlá z výběrového řízení a zkušenosti 
s  ní jsou diametrálně jiné než s  firmou 
Izogarant ve Chmelné. Práce jsou 
prováděny kvalitně, ve svižném 
tempu, takže stavba bude zanedlouho 
dokončena.

S úctou Ing. Josef Troup, starosta
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Rekonstrukce střech objektů Služeb  
městyse Křemže

Extraliga ČR v požárním útoku v Chlumu

Po dlouhých letech plátování 
a  provizorních vysprávek zatékajících 
střech na objektech služeb obce 
(kotelny pro Dům služeb, dílny 
a skladu) jsme přikročili ke kompletní 

rekonstrukci, která se v  těchto dnech 
chýlí ke konci.

S úctou Ing. Josef Troup, starosta

Když mě už na sklonku loňského roku 
navštívili hasiči z  Chlumu s  tím, že 
přijali jako vítězové Jihočeské hasičské 
ligy 2017 roli organizátora Extraligy ČR 
v  požárním útoku, nejdřív jsem vůbec 
netušil, o  jakou akci jde. Když mi ve 
stručnosti vysvětlili rozsah takové 
akce, mísil se ve mně pocit hrdosti na 
naše hasiče, že mají odvahu do něčeho 
takového jít, a na druhou stranu obavy, 
jak to zvládnou. Z  vlastní zkušenosti 
vím hodně o  pořádání takových akcí, 
jako byl Křemežský veletrh, kde člověk 
zjistí, co všechno se může pokazit, 
na co může člověk zapomenout, až 
po nepřejícnost některých, která kalí 
počáteční nadšení a elán.

Ale protože jsem naše hasiče bez 
rozdílu vždy podporoval a  podporuji, 
rychle jsme se dohodli, že obec a  její 
úřad udělá vše, co je v jejích možnostech 
pro úspěch této akce, protože to je 
nejenom vizitka schopností našich 
hasičů, ale i celé obce.

To hlavní však zůstalo na schopnostech, 
úsilí a nadšení členů SDH Chlum, nerad 

bych zapomněl či podceňoval zásluhy 
kohokoliv, ale výraznými tahouny akce 
byli jistě Pavel Kováč, Milda Prais, 
Lukáš Čierny a  další. Doporučuji 
přečíst si podrobné zhodnocení akce 
na Facebooku popsané slovy Pavla 
Kováče a  současně hodnocení jejích 
účastníků, která hovoří za vše.

Když jsem 12.  8. dorazil na zahájení 
soutěže a  pak sledoval její průběh, 
všechny obavy byly pryč. Naopak jsem 
cítil hrdost na hasiče z Chlumu, kterým 
se to, co jsem viděl, podařilo - nádherně 
připravený areál, skvělá organizace, 
která šlapala bez jakýchkoli zádrhelů.

A  tak pánové a  dámy z  SDH Chlum, 
hluboce se klaním před tím, co 
jste dokázali, děkuji vám za to 
obrovské množství práce, za vzornou 
reprezentaci nejen svojí, ale celé naší 
obce.

Jsem na vás hrdý a jsem pyšný, že žiji 
v obci, která má tak skvělé lidi.

S úctou Ing. Josef Troup, starosta

OZNÁMENÍ
o době a místě konání voleb

Starosta městyse Křemže podle ustanovení 
§ 15 písm.  b) zákona č.  491/2001 Sb., 
o  volbách do zastupitelstev obcí a  o  změně 
některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů
oznamuje:
1. Volby do Zastupitelstva městyse 

Křemže se uskuteční
dne 5. října 2018 od 14.00 hodin 
do 22.00 hodin a
dne 6. října 2018 od 08.00 hodin 
do 14.00 hodin.
2. Místem konání voleb 

v městysu Křemže jsou:
Volební okrsek č. 1
Volební místnost: Úřad městyse 
Křemže, Náměstí 35
Zahrnuje část obce: Křemže, Mříč
Volební okrsek č. 2
Volební místnost: Chlum 1, jídelna 
ZD Podkleťan Křemže
Zahrnuje část obce: Chlum, Lhotka, Loučej
Volební okrsek č. 3
Volební místnost: Stupná 21, 
zasedací místnost ve Stupné
Zahrnuje část obce: Bohouškovice, 
Chlumeček, Chmelná, Stupná, Vinná
3. Právo volit má státní občan České 

republiky přihlášen v této obci k trvalému 
pobytu a státní občan jiného státu, který 
je v této obci přihlášen k trvalému pobytu 
a jemuž právo volit přiznává mezinárodní 
úmluva a který alespoň ve druhý den 
voleb dosáhl věku nejméně 18 let.

4. Voliči bude umožněno hlasování poté, 
kdy prokáže svou totožnost a státní 
občanství České republiky, popřípadě 
státní občanství státu, jehož občané 
jsou oprávněni volit na území ČR. 
Totožnost a státní občanství prokáže 
volič platným občanským průkazem nebo 
cestovním pasem ČR, jde -li o cizince, 
průkazem o povolení k pobytu.

 Nepředloží -li platné požadované 
doklady, nebude mu umožněno volit.

5. Každému voliči budou dodány 3 dny 
přede dnem konání voleb hlasovací 
lístky. Ve dnech voleb volič může obdržet 
hlasovací lístky i ve volební místnosti.

Kandidátní listiny jsou k náhledu na 
www.volby.cz

ŽIVOTNÍ JUBILEA 
ZÁŘÍ

SPOLEČENSKÁ KRONIKA S V O Z   O D P A D U

MALÁSEK Jan
Křemže – 80 let

KUDLÁČKOVÁ Jaroslava
Lhotka – 90 let

ZÝKOVÁ Jarmila
Chlum – 94 let

PRAJEROVÁ Ludmila
Chlumeček – 95 let

V SOBOTU 13. října 2018 
BUDE USKUTEČNĚN SVOZ VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU:

Svážet se bude:
Koberce, nábytek, matrace, pračky, sporáky, kovový odpad a nebezpečný odpad (lednice, 

televizory, elektrospotřebiče, el. kabely, pneumatiky, baterie, obaly od olejů a barev).

Odpad  budou  občané  osobně  předávat  pracovníkům  Služeb města Č. Krumlov, 
firmy  ECO-F (nebezpečný odpad), a pracovníkům Služeb městyse Křemže.

Předávací místo bude 
v Chlumu u statku od 8:00 do 10:00 hodin

(pro osady Chlum, Loučej a Lhotka)
 -  a ve Křemži, ve dvoře Domu Služeb ,

     
Spojovací ulice, od 10:30 do 15:00 hodin

(pro osady Mříč, Bohouškovice, Chlumeček, Stupná, Chmelná, Vinná a Křemže)
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Vítání prvňáčků
Dne 3. 9. 32018 jsme slavnostně přivítali 43 nových prvňáčků 
do naší základní školy. Jak to vypadá v loupežnické škole, 
jim názorně a mile předvedli žáci deváté třídy. 

Mgr. Jiří Thám

ZPRÁVIČKY - ZŠ A MŠ KŘEMŽE

DOMÁCÍ HOSPICOVÁ PÉČE
„I nevyléčitelně nemocný člen rodiny může prožít závěr svého života doma,  

mezi svými blízkými, v důstojnosti, a přesto s kvalitní zdravotní péčí.“ 

Dojíždíme 24 hodin denně – kdykoli dle potřeby, poskytujeme specializovanou zdravotní péči (zaměřenou na 
bolest, dušnost, zvracení, ošetřování ran, stomií aj.), zapůjčíme zdarma kompenzační pomůcky, pomáháme 

s hygienou, naučíme vás pečovat.
Náš tým tvoří: odborní lékaři, zdravotní sestry, ošetřovatelky, soc. pracovník, psycholog, duchovní.

PŮJČOVNA KOMPENZAČNÍCH POMŮCEK
Zapůjčíme: elektricky polohovatelná lůžka, antidekubitní matrace, koncentrátory kyslíku,  

invalidní vozíky, zvedák, chodítka (různé typy), toaletní křesla (různé typy) aj.

ODBORNÉ PORADENSTVÍ
Zdarma poskytujeme odborné sociální poradenství (dávky, příspěvky), poradenství v oblasti péče o  

nemocného, psychologické doprovázení nemocných, pečujících i pozůstalých, poradenství v oblasti vyřízení 
úředních záležitostí po úmrtí blízké osoby.

Domácí hospic sv. Veroniky, Dobrovodská 105/32, 370 06 České Budějovice 
tel.: 731 648 328    info@hospicveronika.cz     www.hospicveronika.cz
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Prázdniny uplynuly jako voda, nastal 
nový školní rok. V  příběhu bych se 
rád vrátil do padesátých let minulého 
století. 

Byla to léta mé školní docházky.  
O tom, že to byla skutečná docházka, 
svědčilo to, že jsme skutečně do školy 
chodili pěšky. Ráno čtyři kilometry tam 
a odpoledne to samé domů. Autobusy 
sice již jezdily, ale v  časech pracovní 
doby v  továrnách, což se nekrylo se 
školním vyučováním. Auta taky žádná 
nejezdila. 

Stávalo se, že když jsme šli ze školy 
domů, tak jel pan doktor Mašek 
s osobním autem za pacienty. Ten když 
nás dojel, tak vždy zastavil a svezl nás. 
Vzpomenu na pár kuriózních jízd v zimě 
do školy. V  tuto ranní dobu sváželo 
nákladní auto Praga RND z  vesnic 
čerstvě nadojené mléko. Naložil na 
návsi a stavěl ještě u poslední chalupy 
za vsí. Otevřel bočnici korby, sundal 
prázdnou konev a  naložil plnou, která 
tam byla připravená. 

Jeden ze starších spolužáků měl 
nápad načasovat naši cestu tak, že 
když řidič nastoupil do kabiny, tak jsme 
rychle doběhli za auto. Sedli jsme tak 
zvaně na bobek a chytli se vzadu za 
podvozek a jeli, nebo spíž klouzali za 

ním po botách až k Chlumu. Silnice se 
nesypala ani nesolila, tak to po ujetém 
sněhu pěkně klouzalo. Za poslední 
zatáčkou před Chlumem jsme se 
pustili a to bylo pane kotrmelců. Hned 
ze začátku se nás pustilo víc najednou 
a v  tom chumlu přišel jeden školák o 
dva zuby. Botou mu je vyrazil kolega 
klouzač. Poté se to upravilo a pouštěli 
jsme se po jednom. 

Mladší školáci jsme měli učení 
v  aktovce na zádech. Starší frajeři 
již nosili aktovku v  ruce. Aby se mohl 
oběma rukama držet, tak si ji stihl 
položit na rám šasí auta. Pustil se, 
tašku si nestáhl a auto mu s ní odjelo. 
Zajíždělo do Chluma na náves, kde 
byla sběrna mléka. Čekali jsme u lípy 
před hospodou, a  když vyjížděl na 
hlavní silnici, tak mu v  zatáčce taška 
spadla. Dlouho jsme tuhle dopravu 
nepodnikali. Přestože měl náklaďák 
malá kulatá zrcátka, tak si řidič všiml, 
že houf dětí za autem zmizel a za 
autem se podezřele prášil sníh. 

Až jednou v místě, kde se říká u Trojice, 
náhle zastavil, rychle vyskočil a kdo 
nestihl utéct, tak dostal pár pohlavků. 
Bylo po klouzání. Nastala však lepší 
jízda do školy. Do naší vsi ráno přijíždělo 
osobní auto Škoda STW pro ředitele 
podniku a vozilo jej do Krumlova. Tak 

ZAPOMENUTÉ PŘÍBĚHY
nám jednou šofér nabídl svezení. Nás 
se do tohoto osobního auta nacpalo 12 
školáků. Šest na zadní sedačku a šest 
do velkého kufru. Zajímavé bylo, že 
nám ve Křemži zastavoval na začátku 
dnešní Školní ulice a najednou se 
z osobáku udělal průvod, jako by přijel 
autobus. Za povšimnutí stálo to, že 
tohle vše se odehrálo před služebnou 
četnické stanice, která byla v  budově 
u Sklářů. Hodně se jezdilo do školy 
na kolech, většinou ve dvou, buď na 
štangli, nebo na nosiči. 

Po pár letech, kdy už jsme skončili 
školní docházku, ale další děti chodily, 
tak se pod vsí u silnice udělala tak zvaná 
točna pro autobus. Dokázal se prosadit 
ranní školní autobus. Dopravce ČSAD si 
však dal podmínku, že nejmenší počet 
cestujících je patnáct. Ve vsi však 
bylo pouze čtrnáct školních dětí. Při 
jednání na schůzi Občanského výboru 
se dohodlo, že každý den pojede 
s dětmi jeden dospělý, většinou to byl 
důchodce, aby se splnila podmínka 
patnácti cestujících. Po nějakém čase 
se situace uklidnila a školní autobus 
jezdil dál i s menším počtem. 

Po zřízení asfaltové komunikace začal 
jezdit přes Loučej a už bylo cestujících 
dost. Doba se mění a v současné době 
již školní děti nechodí pěšky ani nejezdí 
autobusem, ale do školy je vozí rodiče 
s  auty. Napřed jede prázdný autobus 
a za ním z naší malé vesničky asi šest 
osobních aut. Jóó časy se mění, co 
bývalo už není.

Sláva Lhoták

Cesty do školy

STŘÍPKY Z CEST

Levná odborářská rekreace v  NDR 
u  Baltu pod stany v  místě Bansin  – 
Ückeritz, studené moře, vítr a  všude 
přítomný jemný písek. 

Ve stanu vedle byli manželé se synem, 
který se skamarádil s naší dcerou, a brzy 
je následovali rodiče. Sousedé přijeli 
trabantem, do toho jsme občas nalezli 
4 dospělí, 2 děti a Jardova fotovýzbroj 
a podnikali spanilé jízdy. Nejdříve nás 
zlákalo známé Peenemünde, za války 
vývojové středisko raket V1 a V2. Tam 

nás pochopitelně bdělí vojáci nepustili. 
Jindy jsme zamířili do nedalekého 
polského přístavu Štětín. Na první 
celnici jsme opět neuspěli, na druhé to 
však vyšlo. 

Byl rok 1983 a v Polsku bylo po vzniku 
Solidarity a  výjimečném stavu údobí 
demonstrací a stávek. Ikonami Poláků 
byli papež Jan Pavel  II. a  elektrikář 
gdaňských loděnic Lech Walesa. My 
tenkrát jejich revoltě dobře nerozuměli 
a  pochopili ji až v  roce 1988, kdy se 

v  Polsku uskutečnily první svobodné 
volby v komunistickém táboru.

V  noci vyplula naše loď 
„Völkerfreundschaft“ na plavbu kolem 
Evropy z  přístavu Rjeka. Hned druhý 
den všichni nacvičujeme poplach 
a  nastupování do záchranných člunů. 
Na sobě nafouklé vesty, a  protože 
se zatím na lodi moc nevyznáme, 
hledáme v  bludišti chodeb a  schodů 
cestu k  horním palubám, kde jsou 
čluny a každý má své místo. Připadalo 

Část 2.
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nám to víceméně jako ohromná 
legrace. Ale před deseti lety, kdy se 
naše loď ještě jmenovala Stockholm, 
to vypadalo podstatně jinak. Před 
newyorkským přístavem se švédský 
Stockholm srazil v  mlze s  luxusní 
italskou lodí Andrea Doria, která se 
po nárazu potopila a  dodnes leží na 
dně v  hloubce 76 metrů. Stockholm 
měl zničenou příď, kde zahynulo  
5 námořníků, a  po opravě byl 
prodán do NDR. Ztráty Andrea byly  
52 cestujících. Celkem bylo zachráněno 
1600 lidí. Po shlédnutí filmu Titanik 
jsem se veselému nácviku poplachu 
už tolik nesmál.
V  roce 1965 poprvé v  kouzelné 
Jugoslávii v kempu Oštro u Kraljevice, 
tehdy tam ještě nestál most na 
ostrov Krk. Byli jsme mořem nadšeni, 
a  když jsme s  kamarádem plavali dál 
od břehu, místní rybáři nás varovali 
před „morskim psem“ a  významně 
naznačovali rukama klapot jeho 
zubů. Na to vám neskočíme, to jsou 
ty legendy o  českých učitelkách na 
Jadranu, říkali jsme si. Za rok však 
čtu v  Mladé frontě, že v  těch samých 
místech nepřežil Slovák z  Filakova 
útok žraloka.

Picunda leží v  Abchazii u  Černého 
moře jako součást Gruzie. Lidé však 
stranili Ruska, což dokázali v  roce 
1993, kdy se od Gruzie odtrhli. Kraji 
v  minulosti Řekové říkali Kolchida 
a  podle pověsti se tam vydal Iason 
hledat zlaté rouno. Rekreační objekt 
Picunda je obehnán plotem a  přístup 
je pouze pro ubytované. Viděl jsem 
jednou u brány ruského hrdinu z války 
s medailemi na prsou, které mu nebyly 
nic platné. Ubytování, koupání i výlety 
byly moc pěkné, ale kamenem úrazu 
však bylo stravování. Když nás úvodem 
upozornili, že nás postihne průjem (po 
slovensku hnačka), řekl jsem si, to se 
mě netýká. Chyba – kdo se v Abchazii 
nepo… ten tam snad ani nebyl.

Stojíme v  Chamonix před lanovkou, 
která vyjede nejvýš v Evropě na Aiguille 
du Midis 3842 metry. Ty dráty vedou 
snad do nebe! Do kabiny se vejde asi 
přes 50 lidí, jsou tu Japonci s malými 
dětmi, ruští horolezci s velkými bágly. 
V  polovině trasy se přestupuje a  za 
15 minut jsme na vrcholku, vlastně na 
třech spojených lávkami. Severní je 
cílem z Francie, na jižní míří tři menší 
gondoly z  Itálie. Nejvyšší střední 

vrchol má výtah na vyhlídkovou terasu. 
Mont Blanc je zdá se na dosah. Rusáci 
přelezli zábradlí a  dali se na výstup. 
Všichni se klepeme, jsme tu nalehko 
a  venku jsou -4°C, ale výhledy stojí 
za to. Když jedeme dolů, gondola se 
u podpěr vždy zhoupne a cestující piští 
ve všech světových jazycích.

Vychutnáváme příjemné italské 
podnebí lázeňského městečka 
Baveno na jezeře Lago Maggiore, 
ještě dopoledne jsme se škrabali 
k Černému jezeru pod Matterhornem. 
Pobřežní promenáda nabízí pohled na 
Boromejské ostrovy, na nejhezčí Isola 
Bella se podíváme zítra ze Stresy lodí. 
Ochutnáváme zmrzlinu, při lázeňském 
orchestru si zatančíme a  hlavně 
hledáme nějaký přístup k  jezeru. Až 
za tmy objevíme mezi hotely nějaký 
plácek a  hned jsme ve vodě. Brzy 
nás vyruší velký pes, na hlídače už 
nečekáme a  rychle ven, naházíme 
na sebe nejnutnější. Dcera se ještě 
doobléká na ulici, bouřlivě zdravena 
projíždějícími auty.

-F. S.-

ZO ČESKÉHO ZAHRÁDKÁŘSKÉHO SVAZU KŘEMŽE

Sazovitost jablek je povrchové 
houbové onemocnění, které se 
projevuje černým vybarvením slupky. 
Pozdní postřiky proti strupovitosti 
mají dobrý účinek i  na sazovitost. 
Doporučuji použít bio přípravek 
Myco -Sin nebo Viti -San na začátku 
září. Kromě jmenovaných chorob má 
přípravek příznivý vliv i  na potlačení 
skládkových chorob jablek.

Sklizeň – jestliže sklízíme jednorázově, 
postupujeme z  venkovní strany korun 
odspodu směrem dovnitř a  nahoru, 
aby se náhodným pádem jednoho 
plodu nesrazily další. Při postupné 
výběrové sklizni musíme být ještě 
opatrnější, plody mnohdy nedrží 
pevně na stromech. Oddělujeme 
je opatrně přes některý prst se 
stopkou od plodonoše, nemačkáme 
je a  při ukládání do česacích nádob 
a  přepravek nepouštíme z  výšky. 

I  sebemenší náraz vede k  otlakům 
a snížení doby uchovatelnosti.

V  září též dozrávají kvalitní odrůdy 
pološvestek a  pravých švestek, 
které jsou velmi oblíbeny jak pro 
přímý konzum, tak pro nejrůznější 
formu zpracování (kompoty, sušení, 
koláče, knedlíky  apod.). Chuťově 
bezkonkurenční pravou švestku 
domácí s  menšími plody postupně 
nahrazují takové odrůdy, které mají 
vyšší stupeň odolnosti k  nebezpečné 
virové šarce. Jednou z nich je i Tophit, 
která vyniká velkými tmavomodrými 
plody, které jsou chutné a  slabě voní. 
Hmotnost jednoho plodu se pohybuje 
od 50 do 65 gramů. Zlatožlutá 
pevná šťavnatá dužnina je nápadně 
aromatická a  jde dobře od pecky. 
Plody vydrží dlouho zralé na stromě 
(až do října), ale i  po utržení. I  když 
postupně scvrkávají, jsou opravdovou 

Září na zahradě

lahůdkou. Zjistíme -li při sklizni švestek, 
že jsou napadeny šarkou (prohlubně 
a  deformace plodů, krvavá dužnina 
bez cukru a  bez chuti, předčasně 
opadávající nečervivé plody), vykopeme 
stromy i s kořeny a spálíme je. Jinak je 
nebezpečí přenosu této virózy i na další 
druhy peckovin (meruňky a broskvoně).

Zkontrolujeme a nachystáme prostory 
pro uskladnění ovoce, dále obaly, je 
třeba včas vydezinfikovat a  vybílit 
sklepy. Sklad by měl být chladný, dobře 
větratelný a nemělo by v něm být příliš 
sucho.

V  biologickém boji proti mšicím 
v  ovocných sadech můžeme využít 
jednoduchý způsob po vzoru 
jihotyrolských ovocnářů: do speciální 
budky s  čelním otevíráním a  úzkými 
štěrbinovitými otvory nacpeme čistou 
suchou slámu jako úkryt pro škvory. 
Tito tvorové se tam přes den ukrývají, 
v noci pak vyrážejí na lov. Jsou schopni 
zlikvidovat značné množství mšic, 
společně například se slunéčky. Při 
větším přemnožení a  malé úrodě 
mohou škvoři naopak způsobit požerky 
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Dne 24.  8.  2018 jsme uspořádali 
v  sále radnice Křemže „Rajský den“- 
degustaci rajských jablíček.

Příprava výstavy rajčat začala již 
na jaře. Na výroční schůzi rozdala 
předsedkyně semena mnoha odrůd 
z firmy Dobrá semena. Požádala členy 
o pěstování a posléze přinesení vzorků 
na výstavu.

Semena ještě zbyla, tak byla rozdána 
známým v  okolních obcích, kteří 
s pěstováním pomohli.

Původně se výstava měla konat 
15. 9. 2018. Protože bylo horké léto, vše 
rychle dozrávalo, museli jsme ji přeložit 
na dřívější termín.

Na výstavu a ochutnávku přišlo hodně 
návštěvníků, což nám udělalo velkou 
radost. Bylo možno obdivovat 38 druhů 
odrůd rajčat rozmanitých barev, tvarů 
i chutí. Mnozí jsme viděli prvně v životě 
zralá rajčata černá (Indigo rose) 
a zelená (Limetto).
Při ochutnávce se návštěvníci 
přesvědčili o  chuti rajčat a  případně 
se mohli rozhodnout, kterou odrůdu 
pěstovat příští rok.

Celou akcí provázel p. Peter Gajdoštin 
z  firmy Dobrá semena -Olomouc. 
Přivezl s sebou velkou kolekci pálivých 
papriček. K jejich ochutnávce se přidali 
především muži. Papričky byly opravdu 
dost ostré chuti, i  když bylo možno je 
zajídat chlebem se slaninou.

slupky plodů, nalézají do prasklých 
plodů broskví  apod., což zahrádkáře 
může nepříjemně překvapit, škody tam 
však zpravidla nezpůsobují.

Proti sviluškám na ovocných 
dřevinách je kromě klasické chemické 
ochrany možné použít i  biologickou 
ochranu pomocí dravého roztoče 
Typhlodromus pyri.

Letničky již ukončují svůj roční životní 
cyklus. Můžeme je v  této době na 
záhonech nahradit předpěstovanými 
dvouletkami (macešky, náprstníky, 
sedmikrásky  apod.). Při teplejším 
průběhu počasí však většina letniček 
vydrží ještě do příštího měsíce.

Během září můžeme začít s výsadbou 
cibulovin a hlíznatých rostlin. Nejprve 
vysadíme cibule narcisů, které 
potřebují ke zdárnému zakořenění 
vyšší teploty. Ve druhé polovině 
měsíce pak následují botanické 
druhy tulipánů, krokusy a  drobné 
jarní cibuloviny modřence, sněženky, 
bledule a  další. Koncem měsíce již 
můžeme začít i s výsadbou zahradních 
tulipánů. Hloubka výsadby cibulí a hlíz 
závisí na jejich velikosti. Platí zhruba 
pravidlo, že hloubka výsadby by měla 
odpovídat trojnásobku výšky cibule 
nebo hlízy, tzn. drobné cibuloviny 6 až 
8 cm, větší pak 12 až 15 cm.

Jiřinky a hlíznaté begónie stále ještě 
bohatě kvetou. Přesto již nyní musíme 
myslet na jejich zazimování. Jakmile 
hrozí přízemní mrazíky, je nutné hlízna-
té begónie včas zakrýt, případně 
přenést na chráněné místo. Begónie 
tvoří hlízy za krátkého dne, a  proto 
potřebují na podzim dostatečně 
dlouhou vegetační dobu bez mrazíků. 
Jiřinky ponecháme na místě až do 
zmrznutí nadzemní části. Mečíky se 
sklízejí koncem září, před příchodem 
podzimních plískanic. Zabrání se tak 
většímu napadení hlíz houbovými 
chorobami.

P. Kumšta

ZO Českého zahrádkářského svazu Křemže informuje:
P.  Gajdoštin přivezl také na ukázku 
opravdovou raritu, tzv.  cestovní rajče. 
Bylo vyšlechtěno v  Německu a  má 
název Reise. Plodem je shluk malých 
rajčat, která je možno postupně 
odlamovat a  přitom se nepotřísníte 
šťávou.

Celá akce se velmi vydařila. Děkuji 
všem, kdo pomohli s pěstováním rajčat 
a přinesli je na výstavu, též děvčatům-
-hosteskám, které roznášely vzorky 
rajčat na ochutnávce. Největší dík 
však patří předsedkyni Marie Mikešové 
a  nejmladším členkám našeho svazu 
Pavle Mikešové a  Emě Hrubešové, 
které obětavě a  s  nadšením celou 
výstavu připravily.

Zájemci 
O MOŠTOVÁNÍ 

si mohou od září rezervovat termín 
na našich webových stránkách:

www.zahradkari.cz/zo/kremze

Anna Svobodová

O Z N Á M E N Í
Dne 13. 10. 2018 se bude 

v zasedací místnosti městyse 
Křemže konat od 14:00 hodin 

KURS SUCHÝCH VAZEB. 
Přineste si s sebou keramickou  nádobu - vázu 
se širším hrdlem, (10-14 cm) a nůžky, případně 

i nějakou menší nádobu. Vstupné je 60 Kč.
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KNIHOVNA MĚSTYSE KŘEMŽE

Výročí knihovny
140. výročí

Vznik Obecní knihovny Křemže převzetím
malé knihovny od místních studujících.

1. září 1878

10. výročí
Otevření knihovny v nových prostorách.

10. listopadu 2008

42. výročí
Zřízení střediskové knihovny

s profesionálním knihovníkem.
1. července 1976

Historie Knihovny městyse Křemže
 
1877
Zápis z obecní kroniky:
„9. května 1877 bylo obecním výborem usneseno převzíti 
do správy obce knihovnu od studujících zdejších založenou 
a starati se o další její udržování a rozšíření.“

1878
1.  září  1878 převzala obec malou knihovnu, založenou 
zdejšími studujícími, do své správy a dál ji rozšiřovala.

Zápis z obecní kroniky:
„1. září 1878 Obecním výborem usneseno, by od studujících 
zdejších převzatá knihovna byla považována za knihovnu 
obecní a  dána byla na opatrování Vojtěchu Schneiderovi, 
kostelníku zde, jemuž zároveň dovoleno vybírat od zvonění 
hran zvláštní poplatek 20, 10 a  5 Kr a  aby výnos těchto 
poplatků k  účelům knihovny každoročně obci vykázán 
a odváděn byl.“

1896
Zápis z obecní kroniky:
„10. září 1896 Ježto dosavadní ošetřovatel obecní knihovny 
Vojtěch Schneider, kostelník, zemřel, předána byla knihovna 

ta k  dalšímu opatrování Václ. Zimermanovi, hostinskému 
v Křemži č. p. 26.“

1975
Knižní fond knihovny se postupně zvětšoval, v  roce 1975 
měla knihovna 3745 svazků, zaregistrováno bylo 228 
čtenářů a 5071 výpůjček.

1976
1.  července  1976 byla v  obci 
zřízena středisková knihovna 
s  profesionálním pracovníkem  – 
knihovnicí Annou Traplovou. 
Středisková knihovna v  Křemži 
spravovala také knihovny 
v osadách Chlum, Mříč, ve Stupné, 
v  Holubově a  Třísově. Knihovnu 
předávala Marie Vítková, učitelka ZDŠ Křemže, která tuto 
funkci zastávala jako dobrovolnice asi 25 let.

1983
V  roce 1983 získala knihovna 
v  Křemži titul Vzorná lidová 
knihovna. Kromě něj mohla 
vykázat 426 čtenářů, 22 994 
výpůjčky a  7 110 svazků ve fondu 
knihovny.
Pobočka v  osadě Chlum získala 
v  roce 1984 titul Vzorná lidová 
knihovna a jako jediná na okrese Český Krumlov ho v roce 
1989 obhájila. Knihovnu Chlum v té době vedla knihovnice 
Ludmila Soukupová.
 
1986
Po odchodu Anny Traplové do 
důchodu nastoupila v  roce 1986 
do střediskové knihovny nová 
knihovnice Ivana Troupová. V této 
době bylo ve fondu knihovny 7601 
svazek a  409 čtenářů si vypůjčilo 
19 213 knih a  časopisů. Mimo 
pravidelnou výpůjční činnost 
(pondělí 9 – 17 hodin, čtvrtek 9 – 
18  hodin) pořádala SK Křemže 

b e s e d y 
pro MŠ, ZŠ, prodejní výstavky 
knih a  podobně. Spravovala 
také knihovny v  osadách. 
V  letech 1985  – 1988 byla 
provedena ve většině knihoven 
v osadách adaptace – zavedeno 
akumulační vytápění, vybaveny 
novým knihovnickým nábytkem.

Středisková knihovna v  Křemži měla pobočky v  osadách 
Chlum (knihovnice Ludmila Soukupová), Mříč (knihovnice 
Anna Traplová). Dále spolupracovala s  MLK v  Holubově 
knihovnice p. Petříková).

1992
Knihovna ve Křemži byla v  roce 1992 přestěhována 
z  malých, stísněných prostor bývalé budovy OÚ do budovy 
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MŠ, kde získala jedno patro a tím 
i  vyhovující prostory k  uložení 
knihovního fondu.

1998
V roce 1998, kdy byly knihovnice 
převedeny pod obecní a městské 
úřady, byl v  knihovně v  Křemži 
zkrácen pracovní poměr z plného na poloviční.

1999
Po odchodu paní Troupové do 
Městské knihovny v  Českém 
Krumlově nastoupila v  prosinci 
roku 1999 do Obecní knihovny 
nová knihovnice Miroslava 
Průchová.
V  této době bylo ve fondu 
knihovny Křemže a  poboček 
Chlum a Mříč celkem 13 953 svazků. Knihovnu navštěvovalo 
383 čtenářů (187 dětí do 15 let). V roce 1999 se vypůjčilo 
24 170 knih a časopisů.

2001
V únoru 2001 bylo opraveno schodiště knihovny a v létě byla 
Obecní knihovna vybavena výpočetní technikou a zaveden 
Internet s  přístupem pro všechny občany. Knihovnice 
absolvovala rekvalifikační kurz „Knihovník, informační 
pracovník“. Z  těchto důvodů byl pracovní poměr opět 
prodloužen z  polovičního na plný. Byla také prodloužena 
výpůjční doba knihovny (pondělí a  čtvrtek 9.00  – 11.00 
a 12.00 – 18.00 hodin a středa 14.00 – 18.00 hodin)
V tomto roce bylo také započato vkládání dat do počítače 
v programu LANius.
 
2003
V  letech 2003 a  2004 bylo zavedeno osvětlení vchodu 
knihovny a  přístupové cesty a  nad vchodem knihovny 
byl umístěn nápis označující knihovnu. Zároveň došlo 
k  výměně podlahové krytiny (nový koberec) a  vymalování 
celé knihovny, včetně skladů a schodiště.

2004
V prosinci 2004 byla zřízena nová 
služba  – čtení na pokračování, 
pod vedením paní Mgr. Ludmily 
Dvořákové pro zájemce 
z pečovatelského domu, z Klubu 
důchodců i  dalších seniorů 
z  obce, kterou jsme nazvaly 
„Čtení a besedování o knihách“.
 
2005
V tomto roce byla zakoupena laserová tiskárna a laminátor 
na laminování průkazek i různých dokumentů pro veřejnost.
Ke konci roku 2005 bylo ve fondu knihoven (Křemže, Chlum, 
Mříč) 17 072 svazků knih. Přihlášených čtenářů 455, z toho 
225 dětí do 15  let. Vypůjčilo se 22 429 knih a  časopisů. 
Vyhledávání na internetu v Obecní knihovně Křemže využilo 
245 návštěvníků.

2006
Knihovna oslavila 30. výročí zřízení střediskové knihovny 
s  profesionálním knihovníkem, kterou od počátku vedla 
knihovnice Anna Traplová.
V  červnu 2006 byl s  přispěním grantu Ministerstva 
kultury zakoupen nový počítač, který byl vybaven novým 
programem Clavius – modernější verze programu LANius. 
Občané od té doby měli, k  vyhledávání na internetu 
k dispozici dva počítače.
V září 2006 bylo také dokončeno pětileté vkládání starších 
knih do počítače v programu LANius. K 31. 12. 2006 bylo 
vloženo 9000 knih.
V „Týdnu knihoven“ byla vyhlášena výtvarná soutěž pro děti 
Základní školy o nejlepší logo knihovny.
Při změně obce na městys byly 1. 12. 2006 knihovny a její 
pobočky přejmenovány  – Knihovna městyse Křemže + 
Pobočka Mříč + Pobočka Chlum.
 
2007
28. 3. 2007 byly předány diplomy 
a  ceny těm nejlepším v  soutěži 
o nejhezčí logo knihovny.
1. místo v  této soutěži získala 
Vendula Korábová a  její logo 
knihovna stále využívá.
Koncem roku 2007 byly 
provedeny opravy poboček 
v Chlumu a v Mříči. Na pobočku v Chlumu byla 
vyvěšena nová cedule označující knihovnu.
V  říjnu 2007 se začalo v  Knihovně městyse 
Křemže půjčovat elektronicky v  programu 
Clavius.

2008
Dne 22. 5. 2008 se v naší knihovně 
sešli účastníci Literární Šumavy, 
kterou pořádal Jihočeský SKIP.
V  červnu 2008 zemřela 
knihovnice pobočky Chlum paní 
Ludmila Soukupová. Knihovnu 
pak převzala její dcera Ludmila 
Křížová.

11.  července - 9.  listopadu  2008 byla knihovna v  Křemži 
uzavřena a vystěhována, aby zde 
mohlo vzniknout nové oddělení 
Mateřské školy ve Křemži.
Zároveň probíhala výstavba nové 
knihovny, která byla vybudována 
nad kuchyní Mateřské školy 
v Křemži.
Dne 15.  10.  2008 byla zřízena 
webová stránka knihovny, kterou má na starosti knihovnice. 
Adresa webové stránky je www.knihovnakremze.estranky.cz.
Od otevření nové knihovny je vyhledávání na internetu 
v Knihovně městyse Křemže poskytováno všem zájemcům 
zdarma.
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Nová knihovna byla otevřena 10. listopadu 2008.

2009
V  tomto roce dostala knihovna 
2 granty od Ministerstva kultury. 
S  jejich přispěním nakoupila 
dva nové počítače pro veřejnost 
a  programy  – webový on -line 
katalog a EMVS od firmy LANius. 
Druhý grant byl využit na kulturní 
činnost knihovny. V  dubnu byla 
opravena pobočka Mříč a provedena předávací revize a od 
5.  května  2009 zde půjčuje knihovnice Marie Šanderová, 
která vystřídala paní Annu Traplovou.
Křemežská knihovna se zúčastnila v sobotu 6. června 2009 
propagační akce Městské knihovny v  Prachaticích  – Na 
kolech po knihovnách regionu.
Jedna z  tras automobilových 
a  motocyklových veteránů 
vedla z  Kaplice přes Křemži do 
Prachatic. Kromě majitelů strojů, 
posádku na této trase doplnili 
spisovatel Roman Kozák a herec 
Miloslav Mejzlík. Po příjezdu do 
naší knihovny nejprve všechny 
přivítal starosta Ing.  Josef Troup. Potom jsme zhlédli 
taneční vystoupení žáků 1. třídy ZŠ a  MŠ Křemže pod 
vedením Mgr. Dany Neubergové.

2010
Dne 11. června 2010 navštívily knihovnu 
knihovnice z Prachaticka pod vedením 
jejich metodické pracovnice – paní Evy 
Jilečkové. V knihovně městyse Křemže 
je přivítal starosta Ing. Josef Troup.
V srpnu 2010 byla provedena v Knihovně 
městyse Křemže revize knihovního 
fondu. K  31.  12.  2010 bylo vloženo 
12 734 dokumentů z toho 12 301 knih, 433 brožur.
Knihovna městyse Křemže poskytla fotografie knihovny do 
kalendáře „České knihovny 2011“.

2012
Pobočka Mříč prošla v květnu 
2012 rekonstrukci. Byla 
vyměněna okna, vydlážděna 
podlaha a  dodán výpůjční 
pult z  původní knihovny 
v Křemži.
29.  května  2012 byla 
pobočka v  Mříči slavnostně 
otevřena za účasti pana 
starosty Ing. Josefa Troupa.

2013
V březnu 2013 došlo ke změně e -mailové adresy knihovny: 
knihovna@kremze.cz
Dne 31.  května  2013 navštívily naši knihovnu knihovnice 
z  českokrumlovského regionu, v  rámci studijní cesty po 
regionálních knihovnách, pod vedením naší metodické 
pracovnice – paní Ivany Troupové.

V červenci 2013 byly nakoupeny 
nové počítače do poboček 
Mříč a  Chlum. V  září byl 
zaveden internet do pobočky 
v  Mříči. Pobočka v  Chlumu 
měla internet zavedený již 
od roku 2012 z  Mateřské 
školy. V  listopadu  2013 byl 
nainstalován v  pobočkách knihovní program REKS 
metodičkou paní Ivanou Troupovou. A tím začaly knihovnice 
s katalogizováním knihovního fondu v tomto programu.

2014
V  roce 2014 se Knihovna městyse Křemže zúčastnila 
soutěže „Knihovna roku“ a získala titul Jihočeská knihovna 
roku 2014. Diplom jsme převzali s  panem starostou 

Ing. Josefem Troupem ve „Vesnici roku“ – v Úsilném.

V  celostátním kole soutěže zís-
kala naše knihovna Ocenění za 
moderní knihovnické a  infor-
mační služby, poskytované ve 
zdařile stavebně řešených bez-
bariérových prostorách a  or-
ganizaci literárně poznávacích 
akcí, které jsme převzali při 
slavnostním vyhlášení výsledků 
v  Praze v  Zrcadlové kapli Kle-
mentina.
Od července do konce října 2014 
proběhla kompletní rekonstruk-
ce Mateřské školy v  Chlumu 
a  s  ní i  knihovny. Budova byla 
zateplena, vyměněna okna 
a  dveře a  došlo i  ke změně 
otopného systému z  elek-
trického akumulačního na 
plynový kondenzační kotel. 
V  knihovně bylo položeno 
nové lino, v  kotelně dlažba, 
dále vymalováno a  natřeny 
dveře a  zábradlí. Do knihov-
ny byl pořízen nový výpůjční 
pult, byl složen knižní fond a vyřazeny zastaralé knihy.
Knihovna byla znovu slavnostně otevřena
4.  listopadu  2014 za účasti pana starosty Ing, Josefa 
Troupa a metodičky paní Ivany Troupové.
Novou knihovnicí se stala paní Václava Bartošová.
 
V  tomto roce jsme oslavili 
10. výročí zavedení 
služby pro starší občany, 
především pro obyvatele 
Domu s  pečovatelskou 
službou a  návštěvníky 
Klubu důchodců  – čtení 
na pokračování  – nazvané 
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Čtení a besedování o knihách, které celou dobu vedla paní 
Mgr.  Ludmila Dvořáková. Od roku 2008 společně s  paní 
Doubravkou Kopeckou. Pro čtení na pokračování byla 
vybrána vždy jedna hlavní kniha, která byla prokládána 
úryvky z  jiných knih a  besedováním. Schůzky se konaly 
1x týdně v  úterý od 15.30 do 17.00 hod., v  jídelně Domu 
s  pečovatelskou službou, celý rok s  výjimkou letních 
měsíců.
Od roku 2005 pořádáme v  rámci „Čtení a  besedování 
o  knihách“ jarní literární výlety do bližšího okolí, pod 
společným názvem „Po stopách Rožmberků“. V roce 2005 
to byl výlet do Zlaté Koruny, 
v  roce 2006 a  2008 jsme 
navštívili Český Krumlov vždy 
v  doprovodu spisovatelky 
paní Heleny Braunové, v roce 
2009 České Budějovice, 2010 
Třeboň, 2011 Nové Hrady, 
2012 Jindřichův Hradec 
a v roce 2014 jsme navštívili 
opět Český Krumlov, v  roce 
2015 to byla návštěva Českých Budějovic s komentovanou 
prohlídkou radnice. V  roce 2016 jsme si prošli Stezku 
korunami stromů v  Lipně nad Vltavou a  v  roce 2017 
Tereziino údolí u  Nových Hradů. V  letošním roce jsme 
navštívili ZOO Dvorec u Borovan a město Borovany.
A protože jsme chtěly navštívit i některá vzdálenější místa, 
požádali jsme o spolupráci Úřad městyse Křemže. Od roku 
2010, vždy počátkem září, tak pořádáme zájezdy pro více 
účastníků z  řad místních seniorů. Jezdíme objednaným 
autobusem a cestovné hradí Úřad městyse Křemže. První 
místo, které jsme navštívili, byl Státní zámek Kratochvíle. 
V  roce 2011 Lovecký zámek Ohrada a ZOO Ohrada, 2012 
Státní hrad Rožmberk a  Poštovní muzeum a  klášter ve 
Vyšším Brodě a  Lipno nad Vltavou. V  roce 2013 jsme 
navštívili Státní hrad Zvíkov a Vodní zámek Blatná. V roce 
2014 jsme pořádali zájezd na poutní místo Klokoty a  do 
Tábora, kde jsme navštívili Muzeum čokolády a v Soběslavi 
jsme si prohlédli zrestaurovanou knihovnu. V roce 2015 to 
byla návštěva památného hřbitova s  kostelem sv.  Petra 
a  Pavla v  Albrechticích nad Vltavou a  město Bechyně. 
V roce 2016 jsme si prohlédli tvrz Kestřany, sochu Švejka 
v  Putimi a  město Písek, v  roce 2017 město Jindřichův 
Hradec. A v letošním roce jsme navštívili město Telč.

2015
Tento rok byl posledním, kdy se zájemci o  „Čtení“ sešli. 
V  následujícím roce 2016 bylo „Čtení“ pro malý zájem 
zrušeno.
Naše knihovna využila grantu Ministerstva kultury na 
přechod automatizovaného knihovního systému Clavius 
z formátu UNIMARC na formát MARC21 a na nákup Z client 
- protokol Z39.50, které umožňují katalogizovat knihy podle 
nových pravidel RDA.
V  letech 2014 - 2015 byla 
v  Mříči udělána nová 
střecha a fasáda. V červnu 
byla nainstalována nová 
vitrína na vyvěšování 
letáků, v  říjnu byly 
zabudovány nové 

vchodové dveře knihovny a  v  prosinci byly namontovány 
žaluzie, ty byly namontovány i v pobočce Chlum.
Koncem roku 2015 a  počátkem roku 2016 proběhly 
v  pobočkách Mříč a  Chlum revize knih v  elektronickém 
knihovním systému REKS.

2016
Od tohoto roku si mohou čtenáři 
v  knihovně v  Křemži půjčovat 
společenské hry. Knihovna se 
přihlásila do Benchmarkingu 
knihoven.
V  tomto roce se naše knihovna 
přihlásila do soutěže Kamarádka 
knihovna. Knihovny účastí v  této 
soutěži dokládají spokojenost dětí 
s  knihovnou. Základním kritériem 
pro úspěch v této soutěži je hodnocení dětí, které vyjadřují 
v dotaznících – vysvědčení - jedničkami. V této soutěži jsme 

se umístili ve své kategorii na 
8. místě.
V  letních měsících byla 
v  knihovně v  Křemži 
nalakována podlaha, 
vyčištěno topení 
a  přesazeny květiny. Dále 
byly nainstalovány dva nové 
regály na knihy v  oddělení 
pro mládež, nakoupeny 
nové kancelářské židle do 
Knihovny městyse Křemže 
i do jejích poboček v Chlumu 
a  Mříči a  na podzim byly 
doplněny sedací pytle 
polystyrenovými kuličkami.
V  roce 2016 jsme se 

s  výtvarnou dílnou  – kytičky z  organzy  – přihlásily do 
celostátní akce Týden vzdělávání dospělých. V tomto roce 
byla v  knihovně také nainstalovaná výstava dřevěných 
hraček a  pořádána beseda pro 300 žáků ZŠ Křemže se 
spisovatelkou dětských knih PaedDr. Ivonou Březinovou.
V  prosinci 2016 jsme ve spolupráci s  Obecní knihovnou 
v Brloze pořádali zájezd na divadelní představení Saturnin 
do Jihočeského divadla v Českých Budějovicích.

2017
Ke konci roku 2017 bylo ve fondu knihoven (Křemže, Chlum, 
Mříč) 18 176 svazků knih. Přihlášených čtenářů 485, z toho 
214 dětí do 15 let. Vypůjčilo se 24 304 knih a časopisů.

2018
Knihovna městyse Křemže svým čtenářům 
umožňuje,půjčování knih přes MVS z jiných knihoven. Do 
knihovny v  Křemži a  do jejích poboček v  Chlumu a  Mříči 
půjčuje Městská knihovna v  Českém Krumlově soubory 
knih hrazených z dotace Jihočeského kraje.
Knihovna každoročně vykazuje bohatou kulturní činnost. 
V jarních měsících to jsou besedy pro žáky ZŠ a MŠ Křemže 
a  na podzim besedy pro děti navštěvující družinu ZŠ 
Křemže. Již od roku 2009 pořádáme ve spolupráci s panem 
starostou Ing.  Josefem Troupem pasování prvňáků na 
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čtenáře. Zájem je o různé výtvarné dílny pro děti i dospělé, některé z nich jsou 
tematicky zaměřené na Velikonoce a  Vánoce. Knihovna pořádá také besedy 
s různými spisovateli a cestovateli a besedy s kronikářem. Ve své činnosti se 
naše knihovna zaměřuje na místní seniory, pro které pořádá literární výlety 
a zájezdy. Knihovna se pravidelně přihlašuje do celostátních knihovnických akcí, 
jako je Březen měsíc čtenářů nebo Týden knihoven, a také do různých soutěží. 
Pro získávání nových informací v oboru se knihovnice pravidelně účastní porad, 
školení, seminářů a studijních cest.

M. Průchová, knihovnice

KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

    POŘÁDÁ    

VE STŘEDU 3. ŘÍJNA 2018 17.00 HODIN 
Cena materiálu 70,- Kč.

Fotografie pořízené při akci budou 
použity jako příloha k článkům 
do Křemežska a k vystavení na 
webových stránkách knihovny.

                                      

    VÝTVARNÝ PODVEČER 
    S PANÍ ĎAĎOVSKOU NA TÉMA

LAPAČ SNŮ

KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

    POŘÁDÁ 

PŘEDNÁŠKU
MLÝNY NA ZLATÉM POTOCE

PŘEDNÁŠÍ JAROSLAVA PIXOVÁ
VE STŘEDU 19. ZÁŘÍ 2018

V 18.00 HODIN

 KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

13. ZÁŘÍ 2018

ZAVŘENA

1. ŘÍJNA - 7. ŘÍJNA 2018
se konají v Knihovně 

městyse Křemže 
tyto akce:

Dny  o tev řených  d veř í
Pondělí  a  čtvrtek 
9:00 – 11:00  12:00 – 18:00     
středa 14:00 – 18:00

Rozdáván í   v y ř a zených 
kn ih  a   časop isů
Pondělí  a  čtvrtek 
9:00 – 11:00  12:00 – 18:00     
středa 14:00 – 18:00

H i s t o r i e   K n i h o v n y 
m ě s t y s e   K ř em ž e
k 140. a 10. výročí knihovny 

Říjen

     TÉMA 
- REGIONÁLNÍ HISTORIE

Soutěž  pro   žáky  ZŠ  a  MŠ 
K řemže s  Českou telev i z í

Říjen až listopad
18 .   t ýden knihoven
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MC Křemílek - program na září
Náměstí 7, Křemže, Mgr. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz www.kremilek -kremze.cz

Klub pro maminky s dětmi je otevřen
každé úterý od 9:00 do 11:00

a každý čtvrtek od 9:00 do 11:30. 
Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.

Vstupné: 30,-Kč dospělý, děti zdarma.
PRVNÍ NÁVŠTĚVA ZDARMA!

www.kremilek-kremze.cz / MC Křemílek / Dům služeb / Náměstí 7 / Křemže

Hernička pro nejmenší
každé úterý

Hernička pro nejmenší bude v MC Křemílek otevřena každé úterý dopoledne od 9:00 do 11:00. 
Od 10:15 budu v rámci herničky probíhat Zpívánky pro nejmenší (Zpívánky začínají 11. 9. 2018). 

Herna je vhodná pro rodiče s nejmenšími dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30,-Kč za rodinu.
Každý čtvrtek se můžete těšit na cvičení s písničkou a na společné tvoření „Šikovné ručičky“.

Výtvarný program 
„Šikovné ručičky“ dopoledního klubu pro nejmenší

6. 9. 2018 čtvrtek
Chobotnička a medúzy – o prázdninách v moři jste mohli vidět plavat tyhle 

potvůrky. My si je vyrobíme z papírových talířků a krepových papírů.
13. 8. 2018 čtvrtek

Hrozen vína – z korkového špuntu si vyrobíme razítko a razítkováním vytvoříme 
veliké hrozny zralého vína. Vezměte dětem zástěrku na malování. 

20. 9. 2018 čtvrtek
Barevná housenka – z proužků barevných papírů slepíme dlouhou housenku.

27. 9. 2018 čtvrtek
Jablíčko z vlny – z červené vlny si umotáme krásná jablíčka, naučíme 

se dělat bambulky, stopky vyrobíme z plyšových drátků.

CVIČENÍ V KŘEMÍLKU
Během měsíce září startují nové kurzy cvičení: pilates, 

jóga, cvičení pro ženy, fitbally. Podrobnosti o jednotlivých 
kurzech najdete na stránkách www.kremilek-kremze.

cz. Kurzy se přihlašují u jednotlivých lektorek.

Gymnastika, atletika 
T. J. SOKOL Křemže, ODDÍL VŠESTRANNOSTI

Zápis dětí do oddílu všestrannosti pro školní rok 2018/2019
se koná ve středu 12. září 2018 od 18 hodin ve školní tělocvičně.

Vchod do tělocvičny je z východní strany od silnice na Holubov po kovovém schodišti 
do 1. patra.

S sebou:  cvičební úbor, cvičky (gymnastické cvičky) – lze cvičit i naboso.
Poznámka: pokud bude větší počet zájemců než volných míst, budou přednostně přijaty děti, 

které se již dříve zúčastnily některého závodu všestrannosti, a děti, které splní 
jednoduchý test obratnosti na žíněnce, lavičce a kruzích.

 

Další podrobnosti a kontakty najdete na webu  www.sokol-kremze.cz
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Tak jak začíná ve sportovním životě 
metr rekordů, spousta dřiny a  potu 
a  nezdarů než přijde úspěch, přišel 
v  našem případě nápad od Pavla 
Kováče s  tím, že se hledá nový 
pořadatel pro konání extraligové 
soutěže v PÚ ČR. 

Úsilí Pavla se proměnilo ve skutečnost 
s  tím, že nám oznámil datum konáni 
extraligy, a to na neděli 12. 8. 2018. No 
a  aby toho nebylo málo, kdo pořádá 
soutěž v neděli má na starosti sobotní 
open air akci. Někteří z  nás tuto 
skutečnost přijali s  nadšením - Josef 
Galásek, Tomáš Papšo, jiní s  obavou 
sobě vlastní - Mildára, ale v  každém 
z nás byla radost i obava, zda najdeme 
sílu takovou akci uspořádat. Nakonec 
převládlo nadšení a pustili jsme se do 
společného díla směřujícího k srpnové 
extralize u nás v Chlumu. 

Zkušeností s  pořádáním hasičských 
soutěží máme nepřeberné množství, 
ale na úrovni Jihočeské Hasičské ligy 
to, co se začalo dít po první schůzi 
v místním pohostinství U Bednářů, po 
přečtení pravidel extraligy, zajištění 
sobotní zábavy, a  hlavně finanční 
stránky, pak se naše obavy vzrostly. 
Kdo se bojí, nesmí na start. Rozdělili 
jsme úkoly a každý z nás dostal něco 
na starost a  postupem času hlásil 
splnění úkolu. Sobotní akci jsme měli 
připravenou celkem rychle: kapela, DJ, 
zvukař, pivní stan. 

Pak přišla ta horší stránka věci, 
a  to nedělní závody. Otázka, kam 
zaparkujeme všechna vozidla, kde 
bude stanové městečko, toalety, kolik 
všeho koupit, pivo, jídlo, limo  atd., 

kam přijdou stánky s  občerstvením, 
každý z nás na to měl různý názor, ale 
společným úsilím jsme rozhodli snad 
dobře, jak jste sami mohli poznat. Co 
se týče finančního zajištění průběhu 
Extraligy, tak jsme zjistili, že nebýt 
podpory Městyse Křemže a  starosty 
Ing. Troupa, tak se to z hasičské kasy 
zvládnout nedá (kapela DJ, zvukař,  
2 moderátoři, časomíra, startér, ceny, 
poháry, kuchyň ZD  atd.  atd., je to 
neskutečně finančně náročné). 

Jelikož prázdninové počasí a  naši 
republiku zasáhla vlna veder a  bylo 
extrémní sucho a  my jsme museli 
udržet naši dráhu na úrovni, kterou 
musí mít, muselo se kropit, hlavním 
kropičem byl strojník Milda Prais 
a  rozdělovač Marcel Prais, košíkář 
Pavel Petrovič, proud Dominik Petrovič, 
proud Pavel Kováč, béčka Tomáš 
Papšo, náběr Josef Galásek, pomocník 
na všechno Martin Fejfar. Myslím, že 
se jim to podařilo na výbornou, když 
všude v okolí byla tráva spálená. A pak 
přišel neřešitelný problém, sekání. 
Domluvené bylo na pátek, ale ono po 
třech týdnech pršelo, pršelo a  pršelo, 
optimismus z  nás vyprchával, ale 
sobotní dopoledne a  ten nahoře to 
vyřešil, společně s Martinem Fejfarem, 
ten totiž to sečení odložil na pátek 
a ono to nešlo. Teď už je to úsměvné, 

CHLUM  
Extraliga v požárním útoku ČR pod Kletí v Chlumu u Křemže

ale, přátelé, opravdu to úsměvné 
nebylo, a ty nervy byly na pochodu.

Tak přišlo sobotní odpoledne a začaly 
přijíždět první týmy a najednou tu byla 
v našem areálu strašná kvanta lidí, aut, 
ale věděli jsme, že to přijde a snad se 
to zvládlo, na parkovištích perfektní 
práce kluků SDH Třisov (Pavel Vaňek 
a  Adam Petráš) - SDH Chlum (Josef 
Galásek ml., Marcel Prais a  Tomáš 
Petrovič) a  ti to dokázali srovnat dle 
našeho plánu se sloganem „a pak že se 
to sem nevejde“, vešlo a byly i rezervy. 
I  takováto akce má svou odvrácenou 
tvář a nám se to nevyhnulo a moc nás 
to mrzí, kdy po vřelých podávání rukou, 
úsměvů a  přátelských pozdravů, tak 
jak je všude zvykem, když se my jako 
pořadatelé snažíme udělat maximum 
pro vás závodníky, ale i pro návštěvníky 
a  stojí to neskutečné úsilí, se prostě 
stane to, že nejsou SPRCHY. 

V  pravidlech jsou napsané jako 
doporučené, delegát extraligy nás 
požádal, zda bychom i toto nedokázali 
nějak zařídit, aby vše bylo úplně ok, ale 
pak stačí jedna závodnice, která naše 
nadšení pro tuto akci shodí k  bodu 
mrazu, vynadá nám do dementů. Na 
dálku jí vzkazujeme, že jsme schopní 
a  i  v  průběhu jsme tam instalovali 
modrý stan se zahradní sprchou. Snad 
se podíváme také k  nim na extraligu, 
jestli někdy nějakou bude pořádat a jak 
se s tím popasují u nich. Třeba taková 
děvčata ze Staré Říše, která přijela 
jako první, nás zarazila tím, že když po 
dotazu, že sprchy nejsou a kde že by se 
mohly opláchnout, dostala odpověď, že 
zde máme upravený splav na potoce, 
s úsměvem a nadšením k němu utíkala 



strana 14

KŘEMEŽSKO 2018

a čachtala se v potoce. Poté se k nim 
přidali i další a bylo to rozhodně lepší 
než sprchy.

K  sobotnímu hasičskému mejdanu 
řekneme tolik: skvělá zábava, muzika, 
kde jsme si to užívali i  my společně 
s  vámi, drobné problémy s  elektrikou 
a  zvukem, kdy jeden z  účastníků  
převrátil mix a  zcela ho vyřadil, no 
faktura na opravu přijde posléze, 
zvukaře jen tak něco nerozhodilo 
a  vyndal ze své dodávky jiný, který 
naštěstí měl, jinak by byl konec hudby 
a  vy byste se dále nemohli bavit. No 
to nebyl konec, zřejmě někdo v návalu 
radosti hodil celý kelímek piva po 
DJ a  ten skončil opět v  zesilovači 
a  už se opět nehrálo. Věděli jsme, že 
tohle tak neskončí a  DJ se zvukařem 
během chvilky opět pouštěli dávku 
dobré muziky k  vašim uším. Nevíme, 
jestli se ten večer někdo rozhodl 
bojkotovat produkci, a  tak se rozhodl 
vlézt do objektu truhlárny na soukromý 
pozemek a  tam vyrval ze zdi hlavní 
kabel, který sloužil pro celý areál, 

my mu tímto velmi děkujeme. V  té 
chvíli náš Pája podlehl depresi: „To je 
hrozná ostuda, já uteču domu“. Přesto 
všechno nám to nezkazilo atmosféru, 
která probíhala v pivním stanu a v jeho 
okolí byla to opravdu PECKA a  velký 
dík kapele Kyanid i  DJ Basslickerl. 
Tak skončila sobotní akce za ranního 
kuropění, kdy poslední stateční 
odcházeli cca v 5 hodin. 

Nás pořadatele čekala nová šichta, 
tak rychlý několikahodinový spánek 
a ráno v 6 na pozice. Samotné závody 
v  extralize bychom zhodnotili jako 
obzvlášť vyvedené. Časy padaly pod 
16 sekund, ale vždy na jednom terči, ale 
to si vyhodnotíte sami vy zúčastnění. 
Závěrem bychom chtěli říct, že 
uspořádat akci takovéhoto rozsahu 
není jednoduchá záležitost, doufáme, 
že se vám u  nás líbilo, a  smekáme 
dopředu i  opožděně před ostatními 
pořadateli a  nám odpusťte drobné 
nedostatky, vždyť to bylo poprvé 
a  třeba i  naposled. Buďte k  ostatním 
pořadatelům shovívaví a  spíše je 

podpořte slovem chvály, protože to, 
že se za to vezmou a  uspořádají pro 
vás republikovou soutěž, není sranda 
a moc sborů po České republice není, 
co se do toho pustí a  takhle je akorát 
odrazujete, takže je podpořte dobrým 
slovem než výrazy o dementech.

Co říci závěrem? Touto cestou musíme 
poděkovat městysu Křemže, všem 
pořadatelům v počtu 56, dále děvčatům 
SDH Chmelná a  Hasičkám Chlum za 
obsluhu. Poděkování zaslouží: SDH 
Soběnov, Milenovice, Hasiči Třísov, 
SDH Holubov, Kájov, Sportovní úpravy 
PS 12 David Kozel, Pekárny Srnín, Agrio, 
Střechy Kučera, Startnet, Truhlářství 
Houška, hlavně místním členům sboru, 
časomíra SDH Zahorčice, Firetv.cz, Petr 
Skřivánek Photography, Strobl -Sound, 
Kyanid, Václav Djbasslicker Votava, 
Filip Nosek, Hospoda u  Bednářů, 
Pivovar Kozel, Pivovar Litovel, výborní 
moderátoři Honza Adamec a Miroslav 
Kouba (Třísov), hlavní rozhodčí Václav 
Maruška (SDH Mydlovary), rozhodčí 
na káďi Martin Minář (SDH Malešnice), 
rozhodčí na přípravné základně Pavel 
Vaněk (SDH Třísov), perfektní startér 
pan Doležal a pomocný startér Honzík 
Volfll (Jaronice), Tomáš Zimmermann, 
Petr Dubský, Martin Novák, Andrea 
Nováková, Petra Šimková, Jaroslav 
Domin, hlavní kuchyň Máster, Jan 
Harš, Renata Vacková, Zdenek Postl, 
Josef Linha (Jozna), Truhlářství 
Rostislav Houška, rodina Mlezivů, 
Milan Mleziva, Milan Jamal Mleziva za 
parádní mávání na čáře, Adam Petráš 
- zapisování výsledků, Věra Janešová 
a Martina Petrovičová, hlavní elektrikář 
Lukáš Čierný, grilovací profesionál Jiří 
Bauer, parádní cena Proudnice Klimeš 
a v neposlední řadě rodinní příslušníci 
našich hasičů a  hasiček. Všem 
obrovské poděkování.

starosta dobrovolných hasičů 
v Chlumu Václav Bürger

TJ SOKOL

Jako každý rok v tuto dobu, tak i letos 
se budu snažit svým příspěvkem vzbu-
dit zájem o naše cvičení v  pondělí v 
18:00 hodin, ale ne v tělocvičně školy, 
ale nově v mateřské školce.

Na cvičení potřebujete pouze podlož-
ku, obuv na cvičení, dobrou náladu a 
snahu udělat něco pro své zdraví. Ni-
kdo se nemusí bát, že cvičení nezvlád-
ne: neskáčeme, neběháme, pouze se 

snažíme protáhnout celé tělo, rozhýbat 
i to, co je ztuhlé, učíme se správně dý-
chat a snažíme se, aby naše tělesná 
schránka fungovala podle našich před-
stav co nejlépe a co nejdéle. Přijďte si 
alespoň naše cvičení vyzkoušet. Bude-
me rádi, když rozšíříte naše řady. Letos 
po prázdninách začínáme v pondělí,  
10. září 2018 v 18:00 hodin, znovu upo-
zorňuji, že ne v tělocvičně, ale v mateř-
ské školce ve Křemži.

- Za TJ Sokol Jakešová B. -

Přijďte si zacvičit s TJ Sokol, oddílem rekreační  
a rehabilitační tělovýchovy
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Úvodem bych se ráda omluvila všem našim pravidelným 
i občasným čtenářům za to, že v červencovém Křemežsku 
nenašli čerstvé fotbalové informace z  našeho klubu, 
jelikož jsem nepředpokládatelně propásla termín uzávěrky. 
Prázdniny mne nechaly v  poklidu, a  tak bych nyní ráda 
připomněla, co se v červnu, červenci a srpnu událo.

Červen
…a končí nám sezóna 2017/2018

Mladší přípravka - poslední utkání sezóny a  konečné 
výsledky nejmenších
SK Větřní - So Křemže/SK Holubov 0 : 7
Vl. Loučovice - So Křemže/SK Holubov 9 : 3
FK Spartak Kaplice - So Křemže/SK Holubov 3 : 0
TJ Horní Dv./FK Dolní Dv. - So Křemže/SK Holubov 8 : 5

Umístění týmu Skóre Body
1. Vl. Loučovice 106:59 49
2. FK Sl. Český Krumlov B 145:52 47
3. SK Zlatá Koruna 94:46 41
4. TJ Horní Dv./FK Dolní Dv. 113:73 39
5. Hr. Malonty/FC Lipno 88:103 27
6. So Křemže/SK Holubov 64:84 26
7. FK Spartak Kaplice 60:109 18
8. SK Větřní 59:203 5

A něco malinko k nejmenším. Je to tým dětí, který se stále 
tvoří. Zájemci přicházejí průběžně po celou sezónu a trenéři 
každého nového vždy do tréninku zapojí. Je to takové 
neustálé začínání. I  přesto se v  mladší přípravce dětem 
daří. Základ týmu, hrající okresní přebor mladší přípravky 
(ročník 2009 a  ml.), je postaven z  již trošku zkušenějších 
hráčů, které dle možností doplňují právě ti nejmenší. Trenéři 
se snaží, aby každý okusil atmosféru skutečného zápasu. 
Trénování těchto dětí vyžaduje krom fotbalového umu také 
notnou dávku trpělivosti, ale i  velikou zručnost ve vázání 
tkaniček a ve foukání bolístek.

Starší přípravka - v posledních třech kolech nezaváhala
So Křemže/SK Holubov A - FK Sl. Český Krumlov B 14 : 4
So Křemže/SK Holubov B - Vl. Loučovice 11 : 7
FK Spartak Kaplice - So Křemže/SK Holubov B 5 : 10
FK Dy. Vyšší Brod - So Křemže/SK Holubov A 3 : 11
So Křemže/SK Holubov B - FK Sl. Český Krumlov B 7 : 3
So Křemže/SK Holubov A - FK Nová Ves/Brloh 16 : 3

Umístění týmu Skóre Body
1. So Křemže/SK Holubov A 302:82 78
2. FC Velešín 324:103 69
3. So Křemže/SK Holubov B 222:119 57
4. Sm. Horní Planá/TJ Černá 185:80 52
5. SK Zlatá Koruna 133:125 48
6. SK Větřní 187:106 47
7. FK Sl. Český Krumlov B 186:143 44
8. FK Spartak Kaplice 145:180 36
9. Vl. Loučovice 171:186 34
10. FK D. Dv./TJ H. Dv. 110:148 32

FOTBAL 11. FC Šumava Frymburk 126:298 21
12. FK Nová Ves/Brloh 64:199 18
13. FC Lipno/Hr. Malonty 37:225 7
14. FK Dy. Vyšší Brod 69:267 3

Výhodou týmů starší přípravky (roč. 2007 a  2008) je 
kompaktnost hráčů. Sestava děvčat a hochů týmu „A“ i „B“ 
je téměř neměnná. Trenéři již vědí, co mohou od svých 
svěřenců očekávat, vědí, že i  děti občas nemají svůj den. 
Oba týmy starší přípravky si v  této sezóně vedly nadmíru 
skvěle. První a  třetí místo v  okresním přeboru je, myslím, 
historický úspěch klubu. „Áčko“ prošlo celou sezónou 
bez porážky. Má ve svých řadách také druhého nejlepšího 
„sezónního“ střelce okresního přeboru, za jehož úspěchem 
stojí samozřejmě i  píle celého týmu. „Béčko“ párkrát 
prohrálo, ale utkání byla vždy dobojovaná do poslední 
minuty. Tento tým zkrášlují i jediná dvě děvčata.

Žáci - tři sladká vítězství nakonec
FK Sl. Český Krumlov B - SK Holubov/So Křemže 2 : 5
SK Holubov/So Křemže - FK Nová Ves/Brloh 7 : 1
FK Vyšší Brod/FK D. Dvořiště - SK Holubov/So Křemže 3 : 4

Umístění týmu Skóre Body
1. FC Velešín 226:37 69
2. FK Sl. Český Krumlov B 156:56 56
3. Sm. Horní Planá 112:51 53
4. SK Holubov/So Křemže 100:63 51
5. So Benešov nad Černou 100:48 46
6. SK Zlatá Koruna 60:86 36
7. FC Frymburk/FC Lipno 59:89 33
8. Hr. Malonty 56:106 30
9. SK Větřní, z.s. 95:96 30
10. FK Vyšší Brod/FK D. Dv. 43:102 19
11. FK Nová Ves/Brloh 41:138 18
12. So Chvalšiny 35:119 15
13. Vl. Loučovice 61:153 12

S  týmem žáků to vypadalo na podzim dost nejistě. Kluků 
bylo málo, ale i  to málo jsme chtěli udržet. Bylo by škoda 
nechat „ležet“ teenagery, kteří měli chuť se hýbat. Začali 
tedy trénovat s  kluky ze starší přípravky „A“. Do zápasů 
nastupovali v  kombinaci se zdatnějšími a  statnějšími 
z  přípravkářů, kdy společnými silami dosáhli v  okresním 
přeboru překvapivého výborného 4. místa. Rozdíl ve věku 
nebyl na hřišti ani znát, protože všichni táhli za jeden provaz. 
Prostě parta prima kluků. I když někteří již jako žáci u nás 
končí, určitě budeme rádi, když za námi zavítají na tréninky.

Měsíc červen bývá také velmi bohatý na turnaje. Přijali 
jsme pozvání na turnaj v  Novosedlech nad Nežárkou, 
kam jsme vyrazili, opět na požádání pořadatele, se dvěma 
týmy (roč. 2008 a mladší mix). I přesto, že turnaj byl určen 
pro kategorii roč. 2008, náš „mladší mix“ se rozhodně 
v  konkurenci dalších 15 týmů neztratil, o  čemž svědčí 
fotografie malých fotbalistů s koláčem a číslem jedenáct. 
Ostřílené „dvaosmičky“ nestačily pouze na výborně hrající 
Dačice a koláč s dvojkou byl opravdu zasloužený. 



strana 16

KŘEMEŽSKO 2018

Víkendový soubor miniturna-
jů pro roč. 2007, 2008, 2009 
a  2010 uspořádal TJ Sokol 
Kamenný Újezd. Díky naší ši-
roké hráčské základně jsme 
zvládli každou kategorii ob-
sadit jedním týmem, který 
v dopoledním či odpoledním 
čase sehrával svá fotbalová 
utkání. Stejně jako v  přede-
šlém roce byl turnaj na vy-
soké organizační i fotbalové 
úrovni. Také našim starším i mladším hráčům se zadařilo 
a po dvoudenním fotbalovém zápolení putovala do Křem-
že kompletní sada medailí doplněná o překvapivé 5. místo  
benjamínků. 

Posledním červnovým 
turnajem, na kterém 
býváme již pravidelnými 
účastníky, byl BABY 
CUP v  Suchdole nad 
Lužnicí. Pro naše malé 
fotbalisty již známé 
prostředí, staré i  nové 
týmy, které soupeřily 
ve čtyřech skupinách 
o  co nejlepší umístění. 
Starším se utkání o  3. místo příliš nevydařilo, 
i  s  přihlédnutím k  tomu, že měli pouze jednoho na 
střídání a  síly jim rychle docházely. Mladší svůj duel  
o  5. místo dovedli k  vítězství, a  tak je umístění na 4. a  5. 
příčce z 16 zúčastněných týmů velice pěkné. 

Novosedly nad Nežárkou

Kamenný Újezd, roč. 2010 Kamenný Újezd, roč. 2009

LAFI CUP

Kamenný Újezd, roč. 2008

Suchdol nad Lužnicí – mladší tým

Abychom dosáhli maximálního vytížení dětí i  trenérů, 
vyrazila téhož dne mladší přípravka na turnaj LAFI CUP do 
Dubného, který byl pořádán pod záštitou ještě nedávného 
prvoligového fotbalisty Davida Lafaty. Naši benjamínci se 
s  ním také vyfotili. Svými fotbalovými výkony i  s  troškou 
toho fotbalového štěstíčka dovedli svůj tým až do finále, 
ve kterém už jen přidali pomyslnou „třešničku na dort“. 
Společná fotografie, zlatá medaile, podepsaný míč, to je to, 
nač budou kluci jistě rádi vzpomínat. 

Sezónu 2017/2018 jsme již tradičně zakončili dokopnou, 
která se, myslím, velice vyvedla. Předseda klubu Jirka 
Reitinger jmenovitě vyvolal všechny malé i větší fotbalisty, 
kteří s  námi strávili uplynulou sezónu. Poděkoval všem 
trenérům za jejich činnost. Dík patřil též děvčatům do bufetu 
a v neposlední řadě i rodičům. Na akci zavítal také předseda 
Okresního fotbalového svazu p. Domin, který předal hráčům 
ze starší přípravky „A“ mistrovský pohár a  zlaté medaile. 
Ocenil klubovou práci s  dětmi a  zavzpomínal, zda někdy 
v  minulosti dokázal nějaký klub v  našem okrese získat 
v jedné sezóně ve stejné kategorii 1. a 3. místo. Ostatní děti 
dostaly svou čokoládovou medaili. Pak už se rozjela volná 
zábava, děti se na hřišti parádně vyřádily, stoly se prohýbaly 
pod hromadou nejrůznějších chuťovek a na rožni se točilo 
prasátko. K večeru měli mladší hráči možnost porovnat své 
síly a  nabyté fotbalové dovednosti ve vyrovnaném derby 
s maminkami a děvčaty. Starší vyzvali tatínky a rozhodně 
jim nedali nic zadarmo. Diváci se u  obou klání na účet 
dospělých účinkujících náramně bavili. Ti nejstatečnější 
pak přespali v  přistaveném stanu. Za finanční i  hmotnou 
podporu děkujeme rodičům a sponzorům.

Červenec
Měsíc červenec proběhl v duchu fotbalových prázdnin, ale 
dospělí rozhodně nezaháleli. Probíhaly přípravy na blížící 
se soustředění a  bylo potřeba toho mnoho zařídit. Každý 
z  trenérů a  kuchařů měl své úkoly, které bylo pro hladký 
průběh soustředění třeba splnit. A povedlo se.
Ještě než se pustím do vyprávění, představím vám 
dospěláky, kteří se o  děti pečlivě starali. Za trenéry Jirka 
Reitinger, Patrik Voráček, Míra Novotný, Standa Brabec 
a  Žora, o  papáníčko se postarali Jirka Stráský ml., děda 
Jaromír Cipín a Pavel Kmoch. O „papíry a finance“ jsem se 
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starala já, ale nejvíc jsem se uplatnila jako „teta“. Neopomenu 
ani Radku Kmochovou, která zvládla ten největší startovní 
nákup.

Srpen
Ve středu 1. srpna jsme v pozdnějších odpoledních hodinách 
vyrazili v počtu 33 dětí (ve věku 4 - 15 let) autobusem směr 
Loučovice. Ihned jsme se Standou využili toho, že děti 
máme pěkně pohromadě, připoutané v sedačkách a shrnuli 
jsme pravidla, která po celou dobu cesty a  soustředění 
budou dodržovat. Všichni kývali .  Poté už jim pan řidič pustil 
pohádku a cesta do Loučovic utekla jako voda. Čekal nás 
společný pětidenní pobyt v penzionu přímo u hřiště, který 
je vybaven několika pokoji s vlastním sociálním zařízením, 
fotbalovými šatnami, společenskou místností, kuchyňkou, 
wellnes… Po příjezdu se děti v  poklidu ubytovaly, poté 
je čekala první volnější tréninková jednotka. K  večeři byl 
připraven buřtgulášek, na kterém si všichni šmákli. Po večeři 
si už děti zařídily svůj program. Někdo kopal, někdo hrál karty, 
až jsme se přiblížili k  času večerky. První večer byli kluci 
i děvčata trošičku rozdovádění, ale nakonec všichni zdárně 
usnuli. Trenérský i kuchařský tým si připravil svůj rozvrh na 
druhý den a  šlo se do hajan. Následující tři dny probíhaly 
téměř ve stejném režimu. Budíček, snídanička, trénink, 
svačinka, trénink, obídek, polední klid, trénink, svačinka, 
trénink, večeře, volný program, večerka. Ti nejmladší měli 
hlavní tréninkovou jednotku dopoledne, odpoledne už měli 
volný tvořivý program. Stavěli autobus, kosmické dráhy, 
cachtali se… A  protože nám počasí přálo, někdy až skoro 
hodně, prokládali jsme jednotlivé tréninkové jednotky ještě 
pitnými, nanukovými, ovocnými a  zeleninovými dýchánky. 
Dle mého odhadu tak půl na půl. Jednou jsme vyrazili 
také na zmrzlinu, protože bylo takové vedro, že se opravdu 
trénovat nedalo. Osvěžení nalezly děti také pod kapkami 
vody z  kropičky, kterou nám hodný pan správce pustil. 
Smočit hlavu si mohly i v malém nafukovacím bazénku.

Na pozvání FC Šumava Frymburk si v  sobotu dopoledne 
„odskočil“ tým starší přípravky na memoriál Otakara Mertla 
a Josefa Nováka, kde naši neměli přemožitele a s celkovou 
bilancí gólů 32:5 turnaj přesvědčivě vyhráli. A na obídek už 
byli zase zpátky na základně.

Zvládli jsme také děti dvakrát prostřídat ve vířivce, kterou si 
všichni po náročném dni opravdu zasloužili a užili.

Pět dní uteklo jako voda, a  tak jsme v  neděli dopoledne 
pobalili věci, vyklidili pokoje a  přesunuli se na hřiště. Po 
obědě ještě trenéři uspořádali miniturnaj, kterým jsme 
zakončili naše soustředění. Na půl čtvrtou byl již připraven 
autobus, který s  námi vyrazil k  domovu a  dovezl děti ke 
svým rodičům.
Soustředění se nám opravdu moc moc povedlo, všechny 
děti byly úžasné, sem tam nějakou lumpárničku vymyslely, 
ale konstatovali jsme, že děti jsou velmi dobře vychované. 
Bylo příjemné pozorovat, jak starší spolupracují v malými, 
nenápadně se o  ně starají a  berou je do party. Zvládli 
jsme i malá stýskáníčka, která na děti padla většinou před 
spinkáním, protože některé byly v odloučení poprvé. Někdy 
stačilo pohlazení, někdy pohádka. Krom několika nevolností 
z  horka a  pár puchýřků jsme nemuseli řešit ani žádná 

zranění, což je úplně to nejlepší.

Ze svého pohledu bych velmi ocenila práci trenérů, kteří měli 
výborně připravené tréninkové jednotky a  přizpůsobovali 
program dětem i počasí. Pochvala míří i do kuchyně, protože 
chutí, množstvím i  rozmanitostí jídel bychom převálcovali 
kdejaký *****.

A protože se nám všem moc líbilo, určitě tuto akci příští rok 
zopákneme.
Ještě bych za celý tým ráda poděkovala p.  Robertu 
Krigarovi, který nám daroval dopravu autobusem, a  tím 
nám velice usnadnil přesun dětí tam i zpět.

Týden po příjezdu ze soustředění jsme opět zahájili 
tréninky, které se konají pravidelně v úterý a ve čtvrtek od 
17:00 do 18:30 na fotbalovém hřišti ve Křemži. Rádi mezi 
sebe přivítáme děvčata i  chlapce ročníku 2013 a  starší, 
kteří mají chuť se hýbat. Pro další informace se můžete 
obrátit na klubový email fotbal.kremze@seznam.cz.
Závěrem bych informovala o  tom, že úspěšně proběhl 
za předem přesně stanovených podmínek pronájem 
fotbalového hřiště Sportovnímu klubu SK Zlatá Koruna, z.s.
Přeji všem pěkné září a dětem úspěšný a poklidný vstup do 
nového školního roku.

Turnaj Frymburk

Soustředění Loučovice

B. Voráčková
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Tajenka z minulého čísla: SRPEN K ZIMĚ HLEDÍ A RÁD VODU CEDÍ.
Výherci tajenky z minulého čísla: l. Mrázková, M. Reitingerivá, L. Mrázková.
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz.
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INZERCE

dne 28. září 2018 (pátek)
 18. ročník rybářských závodů  

na rybníku v Holubově 
III. memoriál Josefa HURDY

Program:
1.  prezence závodníků a losování  8.00 – 9.00 hod.
2.  I. kolo závodu   9.00 – 11.30 hod.
     II. kolo závodu  13.00 – 15.30 hod.
3.  vyhlášení výsledků a předání cen od 16.00 hod.
Pro závodníky připravena dolovná s grilovaným seletem 
v místě závodu.
 
Podmínky:
• lov na jednu udici s jedním nebo dvěma návazci 

(jednoháčky)
• vnadění a přikrmování není povoleno
• zákaz lovu přívlačí
• nástrahy živočišného (rybička do 5 cm) nebo rostlinného 

původu (dle úvahy závodníka)
• chytá se za každého počasí
Bodování: ryba nad 7 cm – 1 cm = 1 bod, za barevnou formu 
ryby + 20 bodů bonus, za mírového kapra (nad 40 cm) + 50 
bodů bonus.
Jednotné startovné pro členy  i nečleny  ČRS -  200,- kč
Občerstvení a stravování v místě závodu zajištěno.            
Upozornění: Po nasazení ryb bude rybolov zakázán až do 
doby konání závodu.
Varování: Diskvalifikovaným závodníkům nebude umožněno 
v příštích ročnících startovat.

Bližší informace na bodovacím listu při prezenci nebo  
na tel. - p. Pešl: 606 174 953.

Srdečně Vás zve výbor MO ČRS Křemže

ZD Podkleťan Křemže přijme traktoristu pro rozvoz krmení na hlavní pracovní poměr.
Nástup možný ihned.

Požadovaná kvalifikace: řidičský průkaz skupiny T
Pracovní doba:  2 turnusy: krátký týden 2 směny,   
  dlouhý týden 5 směn
Základní plat:  20 000 Kč
Dovolená.  4 týdny + 1 týden dodatkové
Příspěvek na životní nebo penzijní pojištění až 750 Kč/měsíc
Stravování:  možnost obědů za 27 Kč

ČRS MO KŘEMŽE
pořádá
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KŘEMEŽSKO – měsíčník | VYDÁVÁ – Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, www.kremze.cz, DIČ: CZ00245950

ZODPOVÍDÁ – J. Troup, J. Boršovský, J. Cipínová, P. Resch, J. Mejzlík, A. Nováková a P. Brtínský, J. Thám | MK ČR E 11574 | UZÁVĚRKA – 31. 8. 2018

TISK – Josef Posekaný, tel.: 387 312 242, www.posekany.cz | POČET VÝTISKŮ – 450 kusů

Lipno dětem aneb den s Integrovaným 
záchranným systémem nabídne 8. 9. zábavu 
nejen dětem, ale i dospělým. Těšit se můžete na 
ukázky a zásahy profesionálních hasičů, ale také 
policistů a záchranářů.
Budete si moci prohlídnout techniku policie, hasičů, 
záchranné služby, horské služby, vodní záchranné 
služby nebo také šumavského národního parku. 
Vyzkoušet si pak můžete simulátor převrácení 
a nárazu od BESIP.
 
Lipno dětem aneb den s Integrovaným 
záchranným systémem
8. 9. 2018, Lipno nad Vltavou

Program:
Ukázky u Království lesa
11.00 – ukázka hašení
11:30 – komentovaná ukázka resuscitace
12:00 – policejní koně
12:30 – policejní kynologové
13:00 – komentovaná ukázka použití AED
13:30 – policejní koně
14:00 – policejní kynologové
14:30 – společná ukázka IZS - loupežné   
 přepadení benzínové stanice
15:15 - South Bohemia Classic – průjezd   
 veteránských aut
  
10 – 16  hodin u Království lesa a Stezky   
 korunami stromů
 prohlídka stanovišť a techniky
 cyklotrenažer
 trenažér převrácení od BESIP
 slaňování ze Stezky korunami stromů
 největší nafukovací hasičské auto
 

Spartan Race 22.–23. 9. 2018
Na Lipně se bude konat první SPARTAN TRIFECTA 
víkend v České republice v roce 2018. Jedná se  
o 3 závody během víkendu. Závodníci, kteří 
dokončí všechny 3 závody, obdrží speciální 
medaili. 3 základní závody:

Spartan Sprint 5 km + 20 překážek minimum
Spartan Super 13 km + 25 překážek minimum
Spartan Beast 20 km + 30 překážek minimum
Oba dny si budou moci zasoutěžit také děti, 
součástí víkendu bude i Spartan Kids pro děti  
od 4-14 let.
 
Lipenský KOLO -toč 28. 9. 2018
Nenechte si ujít 7. ročník akce Lipenský KOLO -toč, 
která se bude konat 28. září 2018. Akce je ideální 
pro všechny, kteří mají rádi jízdu na kole či in -line 
bruslích – malé i velké, rodiny s dětmi, aktivní 
i rekreační sportovce… prostě všechny, kteří si 
chtějí užít den a načerpat energii díky nádherným 
scenériím okolí lipenského jezera.
Akce začne v 10 hodin v Lipně nad Vltavou 
v přístavu u budovy Kapitanátu. Pojede se po 
Jezerní cyklo- a in -line trase směrem na Frymburk, 
následně přívozem na Frýdavu a odtud přes Přední 
Výtoň zpět do Lipna nad Vltavou.
Po celý den budete mít možnost si vyzkoušet 
floutrejl s instruktorem. Jedná se o 5 km dlouhou, 
lesem vedenou cyklotrasu, která je určená přímo 
pro vás a vaše děti. Užijte si bezpečnou jízdu 
na kole v klidném prostředí lesa. Na Floutrejlu 
pojedete převážně z kopce, plynule projedete po 
terénních vlnách a hravě zvládnete připravené 
klopené zatáčky. Dojedete až k nástupní stanici 
lanovky Promenádní. Zpět do kopce se vyvezete 
lanovkou.

Lipno dětem 
aneb den s Integrovaným záchranným systémem 

8. 9. 2018

www.lipno.info

Změna programu vyhrazena


